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Informacja z działalności międzysesyjnej w dniu 30 czerwca 2022 r.  

Szanowni Państwo 

Okres międzysesyjny obejmuje najważniejsze wydarzenia, spotkania, zamiary 

inwestycyjne, remontowe i różne ciekawe wydarzenia. 

Oczywiście nie dotyczy to tylko samego organu wykonawczego, ale też jednostek 

organizacyjnych. 

Zacznijmy od wydarzeń. Wszyscy wiemy, że rozpoczęliśmy to Dniem Strażaka 

z przesuniętym terminem tych obchodów. Później Dzień Dziecka, wiele spotkań, 

uroczystości, pikników. Tak na marginesie, to brałem też udział w spotkaniu z okazji 

Dnia Dziecka w Bzowie, bardzo na bogato. Przy okazji też dzieciom w bibliotece 

czytałem bajki. Są to bardzo miłe wspomnienia. Ponadto dwa pikniki zorganizował 

GOPS. 

Ważnym wydarzeniem był udział Wójta w Forum Samorządowym w Toruniu, gdzie 

wspólnie z innymi Wójtami, Burmistrzami, Prezydentami Miast podpisaliśmy się pod 

tzw. Deklaracją Wenecką na rzecz rodziny. Akurat z czystym sumieniem mogłem się 

pod tym podpisać, bo przecież wiemy, że idącą w tym kierunku naszą inwestycją 

i najważniejszym zamiarem jest budowa nowego przedszkola i żłobka, a to się 

dokładnie wpisuje w to, co ta deklaracja zawiera. 

Miłym również akcentem było przyznanie na nasz wniosek przez Marszałka 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego, nagrody dla naszej znakomitej wioślarki, Pani 

Marty Wieliczko za zdobycie wicemistrzostwa olimpijskiego na Olimpiadzie w Tokio. 

Końcówka miesiąca czerwca, to pożegnania szkolne, łzy, uściski, uśmiechy. 

Niektórzy płakali, inni się cieszyli. Brałem udział w bardzo fajnej uroczystości 

pożegnania VIII klas tutaj w Warlubiu, a na drugi dzień w uroczystym pożegnaniu 

roku szkolnego w Lipinkach. 

Chciałbym również wspomnieć o takim ważnym wydarzeniu, szczególnie dla dzieci 

i młodzieży, organizowanym tutaj już po raz drugi w niedługim czasie. Mianowicie, 

o turnieju szachowym. O dziwo przyjechało na ten turniej do Lipinek 51 zawodników, 

uczniów z 8 szkół w 6 gminach. 

Nowa koncepcja, nowa propozycja, mianowicie tzw. Lokalne Partnerstwo Wodne. 

Chodzi o to, żeby na obszarze powiatu koordynować działania mające zatrzymać 

wodę, której nam coraz bardziej brakuje. Podchodzę do tego na razie bez wielkiego 

entuzjazmu, dlaczego? Dlatego, że jest to taki program prowadzony póki co, tylko 

w naszym województwie. Pan Wójt Lemańczyk jest naszym delegatem w tym 

partnerstwie. Uważam, że dopóki nie będzie to program rządowy z odpowiednim 

wsparciem finansowym, to obawiam się, że z kolejnego fajnego być może zamiaru, 

pożytki będą niewystarczające. Bądźmy jednak dobrej myśli. 

Kolejne wydarzenie, które nas czeka, to Święto Kociewia 05.08.2022 r. w Gdańsku 

i w tej sprawie w Starostwie Powiatowym odbyło się spotkanie z udziałem wszystkich 

zainteresowanych Gmin, należących do obszaru Kociewia. Chcemy tam dosyć 

mocno, jako Gmina Warlubie, zafunkcjonować. Mam nadzieję, że nam się to uda. 
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Chcemy wyjechać tam dosyć liczną grupą dorosłych i dzieci. Oczywiście nikt nie 

pojedzie tam po cywilnemu i jakiś element kociewski będzie musiał mieć na sobie, 

chociaż kapelusz.  

Bardzo kontrowersyjna, ale potrzebna tzw. powiatowa polityka terytorialna. Chodzi 

o to, że przynajmniej wstępnie, w latach 2021-2027 zaproponowano dla naszego 

Powiatu kwotę 87 000 000,00 zł, w tym dla naszej Gminy niecałe 6 000 000,00 zł. 

Dlaczego ta propozycja z mojego punktu widzenia jest trochę kontrowersyjna. Jaki 

podział środków finansowych zrobiono? Liczba mieszkańców razy ten sam wskaźnik 

– kwota EUR na jednego mieszkańca. Jednak cały czas mówimy, że w polityce 

terytorialnej jednym z głównych celów jest wyrównywanie szans i trudno się nieraz 

mierzyć np. w infrastrukturze technicznej Warlubiu ze Świeciem. Ja uważałem, że ten 

podział dla tych, którzy mają mniejsze wskaźniki w zakresie infrastruktury społecznej 

itd. powinien być inny. Ponadto na obsługę, ale nie taką bezpośrednią, że np. 

będziemy już budować jakąś inwestycję i ktoś nam będzie wszystkie dokumenty, 

materiały przedkładał do Urzędu Marszałkowskiego, to i tak sami będziemy musieli to 

robić. Na tzw. obsługę statystyczną, organizacyjną Pan Burmistrz Świecia uznał, że 

potrzebne są 2 etaty. Rozmawiałem na ten temat w Urzędzie Marszałkowskim 

w Departamencie Funduszy Europejskich i byli tam tym zaskoczeni. Uznali, że 

spokojnie wystarczy 1/2 etatu, ale trudno. Wydaje mi się, zresztą dzisiaj jest projekt 

uchwały w tej sprawie, że powinniśmy w tym kierunku pójść i pomimo tych moich 

zastrzeżeń, jednak przystąpić do tego porozumienia w zakresie powiatowej polityki 

regionalnej. Tak na marginesie powiem, że w tej pierwotnej wersji podziału środków, 

Powiat był w ogóle pominięty. Ja jednak wystąpiłem z wnioskiem o wsparcie Powiatu, 

bo uznałem, że też przecież jeździmy po drogach powiatowych, które sami widzimy 

jak wyglądają i też wymagają napraw i remontów, dlatego trzeba było oddać 

Powiatowi 10% tej kwoty, czyli 8 700 000,00 zł.  

Mieliśmy również spotkanie z organizatorami Ogólnopolskiego Rajdu Rowerowego 

i to będzie zakończenie cyklu poznawania Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Będzie to organizowała firma z Torunia. Na zlecenie Urzędu Marszałkowskiego i taki 

rajd rowerowy ma odbyć się 20.08.2022 r. Na trasie liczącej 28 km. Mianowicie 

z Rulewa przez Rozgarty w kierunku Jeżewa w prawo na Lipinki na krzyżówce 

w prawo do Rybna, tam postój, poczęstunek i później w kierunku Warlubia, ale przed 

Płochocinem skręcamy na Błądziewno, następnie przez Bąkowo wracamy do 

Rulewa. Zapowiada się ok. 300 uczestników. 

Dzisiaj dostałem zawiadomienie od Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, że 

figura Matki Boskiej i całe to otoczenie w Bąkowskim Młynie została wpisana do 

Wojewódzkiej Ewidencji Zabytków. A to oznacza, że później uchwałą naszej Rady, 

najpierw Rady Powiatu, musi być potwierdzenie o wpisie do Powiatowej Ewidencji 

i do Gminnej Ewidencji. A to z kolei oznacza, że już nie będzie problemów 

z ewentualnym dotowaniem, jeśli uznamy to za celowe, tego przedsięwzięcia, 

o którym już  od dłuższego czasu mówiliśmy. Jest podpisane w tej sprawie 

porozumienie z Nadleśnictwem Osie, Oni zajmują się terenem wokół, a Gmina myśli 

o figurze. Trzeba to ratować, bo jeśli nie, to tak jak konserwator stwierdził, w ciągu 2- 
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3 lat ta figura się rozsypie i to by była nasza wspólna porażka. Cieszę się z tej decyzji 

o wpisie do ewidencji niezmiernie. 

Inwestycje, bo to wśród mieszkańców budzi najwięcej emocji. Po pierwsze, to była 

nasza wspólna decyzja. Zrezygnowaliśmy przypomnę z przyznanych 3 200 000,00 zł 

w ramach pierwszego naboru Polskiego Ładu na rozbudowę, nadbudowę, 

przebudowę istniejącego przedszkola, które funkcjonuje w 56-letnim budynku. To 

było ryzykowne. Nie mieliśmy wtedy działki i nie mieliśmy pewności, czy dostaniemy 

na to pieniążki w ramach drugiego naboru. Wspólnie razem podjęliśmy tę trudną 

decyzję. Bardzo mnie to cieszyło, że jednogłośnie. Nikt nie był przeciwko takiej 

decyzji. Po pierwsze kupiliśmy działkę w kapitalnym miejscu. Wszyscy Państwo 

wiecie, przy szkole, przy stadionie, przy hali sportowej, przy Orliku i przy placu zabaw 

dla dzieci. Wszystko w jednym kompleksie. Otrzymaliśmy na ten cel kwotę 

8 000 000,00 zł. Nie wiem, co powiedzieć, ale jedna z mieszkanek powiedziała, jak 

ten rząd mógł dać Wójtowi z PSL 8 000 000,00 zł? A ja odpowiedziałem w ten 

sposób, przecież to nie Wójtowi, tylko naszym dzieciom i wnukom. Bo zamiast 

remontować za publiczne pieniądze stary budynek, to będziemy mieli nowe 

przedszkole i od razu Państwa informuję, że jest już gotowy projekt. Jest zgłoszony 

wniosek do Starostwa Powiatowego o wydanie pozwolenia na budowę. Jeśli 

wszystko pójdzie zgodnie z planem, nie będzie większych zastrzeżeń ze strony 

Starostwa, to przypuszczam, że na przełomie lipca i sierpnia tego roku ogłosimy 

przetarg. No i będziemy wtedy czekać, jakie padną kwoty? Bez względu na to, co się 

zdarzy, chyba że kwoty będą horrendalne, niemożliwe do udźwignięcia przez nas 

samych, to jesteśmy w pełni zdeterminowani, że jest to absolutnie dla nas w tej chwili 

inwestycja nr 1. Budowa nowego przedszkola, czterooddziałowego na 100 miejsc 

plus żłobka na 20 miejsc. Plus z możliwością jeszcze, tak ten projekt jest zrobiony, 

dostawki na kolejne dwa oddziały. 

Zaraz po ostatniej sesji oddawaliśmy do użytku 3,1 km drogi w Błądziewnie. Mam 

nadzieję, że Pani Radna, Pani Sołtys będzie już spokojnie spała, bo wygląda na to, 

że była to robota zrobiona porządnie. 

Wielkie święto w Lipinkach, dojechał po wielu latach oczekiwania, starań i próśb, 

nowy średni wóz strażacki z napędem na 4 koła. Dodatkowo też w Lipinkach i też po 

Państwa decyzji i zdobyciu środków finansowych, podpisana została umowa 

z wykonawcą boiska wielofunkcyjnego w Lipinkach. Umowa zobowiązuje wykonawcę 

do wykonania pracy w przeciągu 3 miesięcy, a więc jeśli wszystko dobrze pójdzie, we 

wrześniu powinniśmy mieć boisko gotowe. Z tym, że wykonawca troszeczkę 

tłumaczył się, że może mieć problemy, dlatego że miał bardzo dobrą ekipę z Ukrainy, 

ale niestety zostali wezwani do wojska i w tej chwili walczą o wolność Ukrainy. Mam 

nadzieję, że to boisko w Lipinkach, w tym obiecanym czasie, powstanie. 

Właściwie mamy zakończoną kanalizację na ul. Zawadzkiej, Wybudowanie Nowskie,  

Wybudowanie za Torami, ale mamy znowu jeden problem, jedna osoba cały czas, 

mimo że wcześniej zgodziła się, teraz nie zgadza się na przejście przez jej teren sieci 

kanalizacyjnej. Będzie niedługo decyzja dla nas korzystna, ale nie chciałbym 

stosować rozwiązań siłowych, ale nie może jedna osoba, teraz zmieniając zdanie, 

blokować nam oddania do użytku całej tej inwestycji. 
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Chciałbym również poinformować Państwa, że złożyliśmy wreszcie, mam nadzieję, 

że Pan Przewodniczący Żuchowski się chociaż troszeczkę ucieszy, wniosek 

o pozwolenie na budowę na przebudowę sieci kanalizacyjnej w Rulewie. Bardzo 

długo to trwało. Tak na marginesie Państwu powiem, że nie zazdroszczę 

projektantom, szczególnie teraz na Wielkim Komorsku, uzgadnianie z mieszkańcami 

przejścia sieci, to jest droga przez mękę. Nieraz Pan Wójt Lemańczyk i ja bierzemy 

w tym udział i próbujemy przekonywać, ale nie jest to takie proste. Tym bardziej, że 

jest to trudny teren, bardzo pofałdowany, tam całe budownictwo jest takie trochę 

chaotyczne. Idziemy jednak krok za krokiem, żeby to wszystko było na czas. 

Tak jak Pan kierownik Kosikowski i jego pracownicy dali słowo, że na tę sesję już 

będą miejsca postojowe i one faktyczne są zrobione, ale dzisiaj doszliśmy do 

wniosku Panie Kierowniku, że trzeba będzie domalować linie, bo jest trochę chaosu 

przy stawianiu tych samochodów. 

Mamy również przygotowany, po wykarczowaniu, po usunięciu niepotrzebnych 

obiektów, teren pod parking w centrum wsi. Z tym, by czasami nie narazić się na 

słowa krytyki, bądź kontroli, rezygnujemy z tzw. placu utwardzonego, 

wykorzystywanego do różnych celów i wtedy wystarczyłoby zgłoszenie. Skoro 

chcemy robić parking porządny, robimy to na zasadzie wniosku o pozwolenie na 

budowę. Stąd miejsc ubędzie, ale jeśli znajdzie się tam dwadzieścia kilka miejsc 

postojowych szerokości 3 m, to i tak to, co się dzieje w centrum Warlubia, zostanie 

w dużym stopniu rozładowane. To również jest zadanie dla naszego Zakładu Usług 

Komunalnych. 

Składam również gratulacja dla naszego Warlubskiego Chóru Kameralnego, który  

wraz z innymi chórami, bo to był chór mieszany, zajął I miejsce 

w Międzydiecezjalnym Konkursie Muzyki Chóralnej VOX DOMINI w Dominikowie. 

Ponadto chcę podziękować Pani Dyrektor i pracownikom GOKSiT za fajne rzeczy, 

takie jak wieczór świętojański, za warsztaty kulinarne dla dzieci z kuchnią kociewską 

w Wielkim Komorsku i za wiele jeszcze innych inicjatyw, o wszystkich tutaj nie czas 

i pora mówić, ale za tą całą aktywność i za takie solidne podejście do pracy 

poszczególnych jednostek organizacyjnych bardzo serdecznie dziękuję. 

Wójt Gminy Warlubie 

/-/ dr inż. Eugeniusz Kłopotek     


